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Doplatky na pomůcky pro handicapované
vloženo: 3.10.2018, 21.00

Marcela AUGUSTOVÁ, moderátorka
--------------------
Lidi s handicapem od Nového roku zřejmě nebudou muset výrazně připlácet za pomůcky
jako berle nebo vozíky. Novelu zákona, která úhrady upravuje, schválili poslanci.
Ministerstvo zdravotnictví ji připravilo v reakci na rozhodnutí Ústavního soudu, který
stávající pravidla ruší. Teď návrh posoudí senátoři.

Kateřina JIROVSKÁ, redaktorka
--------------------
I když je jí 92 a loni kvůli ucpávajícím se cévám přišla o obě nohy, stále se snaží být Alexandra Ustohalová co
nejvíc samostatná. Že nebude chtít po zákroku zůstat v posteli, věděla hned. Ještě z nemocnice si kvůli tomu
objednala invalidní vozík.

Alexandra USTAHALOVÁ, osoba
--------------------
Pro mě to znamená to, že můžu žít, můžu jít kamkoli, je to něco, co já nutně k životu potřebuji, abych prostě
byla volnější.

Kateřina JIROVSKÁ, redaktorka
--------------------
Vozík za necelých 40 tisíc  jí proplatila pojišťovna. Novelu, díky které by to tak mělo zůstat i v příštím roce,
dnes schválili poslanci. V opačném případě by spoluúčast pacientů u většiny zdravotnických pomůcek
stoupla na 25%.

Adam VOJTĚCH, ministr zdravotnictví /nestr. za ANO/
--------------------
Což samozřejmě pro lidi, kteří jsou na vozíku, například v invalidním důchodu, by to bylo devastující.

Jiří VENTRUBA, poslanec /ODS/
--------------------
Musely by třeba nadace se dostat k tomu, aby se těm lidem pomohlo.

Kateřina JIROVSKÁ, redaktorka
--------------------
To by v případě Jany Všechovské potřeba nebylo. Na každou svou hůl před pár lety doplácela kolem
stokoruny.

Jana VŠECHOVSKÁ, osoba
--------------------
Vzhledem k tomu, že je potřebuji, a nutně, tak kdyby na chleba nebylo, tak si je musím koupit.

Kateřina JIROVSKÁ, redaktorka
--------------------
Bez nich by se pohybovat nedokázala.

Vít KAŇKOVSKÝ, poslanec /KDU-ČSL/
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--------------------
My jsem rádi, že tento zákon ve třetím čtení prošel, nicméně máme k němu výhrady, ale ta společenská
nutnost byla v tomto případě veliká.

Petr TŘEŠŇÁK, poslanec /Piráti/
--------------------
Asi nikdo by nebyl pro to, aby takový zákon neprošel, protože skutečně bylo potřeba nastavit úhrady
zdravotnických prostředků.

Kateřina JIROVSKÁ, redaktorka
--------------------
Poslanci dnes souhlasili taky s tím, aby měli invalidní důchodci s nejtěžším postižením nižší doplatky na léky.
Od roku 2020 by za ně neměli zaplatit víc než 500 korun ročně. Podobně jako je to už teď u seniorů nad 70
let.


